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Technische vragen
Fractie VRAAG ANTWOORD

5.1 Zomerburap
BBB 
(Dhr. Hazenoot)

1. Waterketen: In de waterketen zijn we duurder 
uit vanwege personeelstekorten bij aannemers. 
Die trend is nu aan het omdraaien en zijn er 
afnemende orderportefeuilles zichtbaar. Hoe 
gaat Rijnland om met die trend?

2. Waterveiligheid: Hier lezen wat projecten 
vertragen of worden uitgesteld vanwege het 
vertrek van medewerkers die een centrale rol 
spelen. Dit is een risico voor Rijnland. Lopen we 
meer van dergelijke risico's en hoe, indien 
mogelijk, mitigeren we deze?

1. Het gaat niet alleen om schaarste op de arbeidsmarkt, maar ook 
om veel projecten die op de markt komen. De markt voor 
afvalwater is een nichemarkt samen met de drinkwatersector; 
zowel de waterschappen als de drinkwaterbedrijven zijn fors aan 
het investeren in waterzuiveringen. Er is binnen deze nichemarkt 
sprake van een forse toenamen van de projecten, niet van afname.

2. Voldoende goed gekwalificeerd personeel is in het algemeen een 
aandachtspunt. Bij de waterveiligheidsprojecten was dat al het 
geval en daarom is het op de onderhandelingstafel gebracht. Door 
toevallige samenloop van zijn in het IPM-team daarna nog enkele 
collega’s vertrokken naar een andere werkgever. Dit betreft 
natuurlijk verloop en heeft niets te maken met het project of met 
Rijnland als werkgever.
Er wordt altijd geprobeerd om een project niet aan één persoon op 
te hangen, maar in bepaalde fases is het denkbaar dat sterk wordt 
geleund op individuele medewerkers. In de portefeuille 
Waterveiligheid is een terugval in de uitvoering opgetreden. De 
onderhandelingstafel besloot daarop de capaciteit te intensiveren 
(moet nog in MJP worden verwerkt). D&H gaan de werving voor 
cruciale functies al in 2023 opstarten in de hoop de bezetting per 
2024 op orde te krijgen. De overspannen arbeidsmarkt wordt breed 
gevoeld en het is onvermijdelijk dat er medewerkers zijn die de 
voorkeur geven aan een andere werkgever.
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3. Voldoende water: Is er een verwachting te 
geven of in het 2e halfjaar we het 
doorgeschoven onderhoud gaan inhalen? Wordt 
er gedacht aan extra inhuren van blauwe 
diensten?

4. Schoon en gezond water: Op pagina 20 wordt 
gesproken over de kwaliteit van zwemwater. 
Waar de kwalificatie slecht is worden 
verbeteringen aangebracht. Wie is aansprakelijk 
voor deze kosten en wie betaalt er mee aan de 
specifieke onderhoudskosten?

5. Punt 2: in De Pot is een grote 
aalscholverpopulatie. De grote hoeveelheid 
vogels heeft door de uitwerpselen een enorm 
negatief effect op de waterkwaliteit. Wat is het 
effect op de waterkwaliteit door deze 
overbelasting en wie is de eigenaar/beheerder 
van dit gebied want die is aansprakelijk voor de 
kosten.

6. Gezien de grote omvang van de vervuiling en 
het effect op de waterkwaliteit is het mogelijk 
dat het schoonmaken en schoonhouden duur kan 
zijn. Indien mogelijk hier een indicatie van.

3. Op dit moment is het maaien en schonen in volle gang. We 
verwachten dat de onderhoudsbegroting t.a.v. maaien/schonen en 
exotenbestrijding wordt gerealiseerd. Er is geen noodzaak om extra 
diensten in te huren. Rijnland heeft meerjarige contracten voor het 
maaien/schonen.

4. Reactie van dhr. Schouffoer in cie-VW&W: Omdat de plas Elfhoeven 
door de provincie als zwemwater is aangewezen wordt daar 
specifiek ingezet op verbetering van de waterkwaliteit. 
Toevoeging: De kosten voor zwemwatermaatregelen worden gelijk 
verdeeld onder Rijnland en de betreffende gemeente.

5. Reactie dhr. Schouffoer in cie-VW&W: De ontlasting van de 
aalscholverkolonie die in de Pot valt heeft effect heeft op de 
overige plassen. Daarom wordt gewerkt aan een plan om dat water 
te isoleren. De aalscholverkolonie heeft grote invloed op het hele 
plassengebied. Afsluiting van deze plas is een effectieve maatregel. 
Toevoeging: De Pot wordt beheerd door Natuurmonumenten. 
Rijnland is verantwoordelijk voor de waterkwaliteit. Aanpak bij de 
bron is hier niet mogelijk, daarom neemt Rijnland maatregelen om  
het gebied te isoleren.

6. Op dit moment onderzoeken we de mogelijkheden om het water uit 
de Pot af te voeren en welke kosten daarmee zijn gemoeid.
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7. Op pagina 25 valt te lezen dat er een aannemer 
is met een specifieke certificering voor 
biodiversiteit. Wat houdt deze certificering in? 
Wat betekend deze certificering voor de 
aanneemsom? Wat gaan we bereiken als we 
deze aannemer inschakelen, meer planten en/ of 
dieren in een bepaald gebied?

8. Waterketen: 1 Rood punt inzake de pilot van de 
ontwateringsmachine. Graag meer uitleg wat we 
na het mislukken hiervan in de toekomst gaan 
doen.

7. Certificering:
De certificering heet Kleur keur en omschrijft kwaliteitseisen die 
een goede uitvoering van ecologisch beheer waarborgen. Veel 
aannemers/hoveniers hebben deze certificering.

Aanneemsom:
In de opdracht is meegegeven dat de aannemer moest aangeven 
wat zij voor de biodiversiteit kunnen betekenen. Dit telde mee als 
gunningscriterium. Rijnland heeft deze specifieke certificering niet 
vereist. Blijkbaar zijn de opdrachtnemers concurrerend in de markt 
want zelfs met kleurkeurcertificering waren zij de goedkoopste.

Wat gaan we bereiken:
Een impuls voor de biodiversiteit op onze terreinen. Door 
bermen/grasvelden op de juiste manier te beheren komen er meer 
bloeiende bloemen en krijgen insecten zoals vlinders en bijen meer 
kans om te overleven. Iets dat hard nodig is met de huidige 
achteruitgang van insecten. Aannemers met kleurkeur certificering 
zijn opgeleid om goed ecologisch beheer te doen. Deze worden 
begeleid door Rijnlandse toezichthouders met kennis over 
biodiversiteit.

8. Reactie van dhr. Knapp in cie-WW:
Verdygo-ontwateringsmachine: Rijnland trekt met een aantal 
andere waterschappen binnen Verdygo een aantal ontwikkelingen, 
Rijnland de ontwateringsmachine. Tijdens de testfase kwamen 
tegenvallers aan het licht maar het is niet zo dat alle andere 
Verdygo-concepten in het verlengde daarvan ook niet zouden 
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voldoen. De uitkomsten zijn zeer positief en bieden veel 
mogelijkheden tot optimalisatie. Effect voor Haarlem-
Waarderpolder/andere zuiveringen: het is een optimalisatie. 
Positieve resultaten van de pilot leiden tot een versnelling. Deze 
tegenvaller leidt niet tot aanhoudende gevolgen voor de 
bedrijfsvoering/het zuiveringsproces.

5.3 Waterschapsverordening 
WN
(Mevr. 
Dewkalie)

1. Wie krijgt de trainingen in communicatie?
(Verwijzing naar volgend risico: ‘2.1 De nieuwe 
structuur en het nieuwe taalgebruik is voor 
Rijnlanders ‘even’ wennen. Tijdens de ambtelijke 
afstemming over de Waterschapsverordening werd 
duidelijk dat sommige Rijnlanders erg moeten 
wennen aan de nieuwe structuur en het nieuwe 
taalgebruik. Dit hebben wij eerder ervaren met de 
grote verandering naar een ‘ja, tenzij’ keur in 2015. 
Hierbij hebben wij ervaren dat oefenen en werken 
met de nieuwe teksten belangrijk is om te wennen. 
De medewerkers worden hierin ondersteund en met 
training en interne communicatie nemen wij de 
medewerkers mee in de veranderingen.’)
 

2. Kan de portefeuillehouder de bottlenecks 
identificeren?  Waar zijn de hulpvragen op geënt? 
Hebben we daar niet meer personele inzet voor 
nodig? 
(Verwijzing naar de volgende passage: ‘Er zijn veel 
verschillende inhoudelijke vragen hoe de nieuwe 
regels in de praktijk werken waarbij vaak de 

1. Dit is onderdeel van de voorbereiding van V&H op de 
Omgevingswet/Waterschapsverordening. In het vierde kwartaal van 
2023 zullen vergunningverleners, planadviseurs, toezichthouders en 
handhavers worden voorbereid om hun taken onder de omgevingswet 
uit te voeren. We plannen verschillende trainingsmiddagen om hun 
kennis en vaardigheden op het benodigde niveau te brengen. Deze 
trainingssessies bieden o.a. gelegenheid tot oefenen met de nieuwe 
verordening, de nieuwe tekstblokken en het nieuwe taalgebruik.

V&H is momenteel bezig met het aanpassen van alle teksten in de 
tekstsjablonen en tekstblokken voor in de brieven. Daarnaast wordt er 
hard gewerkt aan het herschrijven van de relevante interne en externe 
webpagina's, met als doel de essentiële informatie op een heldere en 
toegankelijke manier beschikbaar te maken voor zowel interne 
medewerkers als externe gebruikers.

2. In aanvulling op de genoemde passage bieden wij ter ondersteuning 
hiervan inzet op actieve communicatie en ondersteuning richting 
gemeenten en initiatiefnemers zoals projectontwikkelaars. 
Daarvoor doen we onder andere het volgende:
• We breiden onze internetsite uit met actuele 
informatie/antwoorden over alle vragen die worden gesteld.
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hulpvraag wordt gesteld om specifieke casussen 
samen met de gemeenten door te rekenen. Wij 
geven in onze reacties aan deze vragen te begrijpen 
en dat we graag samen met initiatiefnemers het 
gesprek aangaan over specifieke casussen. Dat is 
ook één van de doelen van Omgevingswet: in een 
vroegtijdig stadium met elkaar het gesprek 
aangaan. Vaak is dan veel mogelijk, terwijl 
bijstelling achteraf vaak complex is. 

• We organiseren dit najaar 1 of 2 bijeenkomsten (of meer indien 
daar vraag naar is) waarvoor we gemeenten en projectontwikkelaars 
ed. uitnodigen. In deze bijeenkomsten lichten we eea. toe en 
beantwoorden we vragen.
• Via onze relatiebeheerders benaderen we actief gemeenten en 
sluiten waar nodig aan bij gemeentelijke overleggen.

Vooralsnog is de inschatting dat de huidige ambtelijke capaciteit 
hiervoor toereikend is. 

PvdD
(Mevr. Mols)

1. Wat wordt er bedoelt met een waardevolle oever? 1. Waardevolle oevers zijn oevers die Rijnland heeft aangemerkt als 
‘waardevol’, lees: oevers die we in hun (natuurvriendelijke) vorm 
willen beschermen. Dit omvat organische en natuurvriendelijke oevers. 

Alle natuurvriendelijke oevers (NVO’s) zijn dus ook waardevolle 
oevers. NVO’s zijn echter aangelegd; of via een subsidie die door 
Rijnland is verstrekt, of aangelegd binnen een project dat we zelf 
uitvoeren. 

 
CU-SGP
(Dhr. Roorda)

1. NEN-normen:
Een norm is een vrijwillige afspraak tussen partijen 
over een product, dienst of proces. Normen zijn 
geen wetten, maar ’best practices’. Iedereen kan - 
op vrijwillige basis - hier zijn voordeel mee doen. In 
zakelijke overeenkomsten hebben normen een 
belangrijke functie. Ze bieden marktpartijen 
duidelijkheid over en vertrouwen in producten, 
diensten of organisaties en dagen de maatschappij 
uit te innoveren. NEN-normen worden ontwikkeld 
door inhoudsexperts en specialisten op het gebied 

1. Het verwijzen naar een norm is inderdaad niet zonder risico’s. Toch 
zijn de risico’s van statische verwijzingen kleiner dan bij een 
dynamische verwijzing. Bij statische verwijzing kan er inderdaad een 
‘verouderde’ norm van toepassing zijn. Dit is dan wel een norm 
waarvoor bij het opstellen van de regels bewust is gekozen. Wanneer 
deze norm wordt vervangen, vraagt dat weer een bewuste keuze van 
het bevoegd gezag. Anders is dit bij dynamische verwijzing. Daarmee 
kan zonder dat het bevoegd gezag daar invloed op heeft door 
aanpassing van de norm, de uitwerking van de verordening 
veranderen. Ook voor de initiatiefnemers die aan deze normen moeten 
voldoen, is vaak niet of lastig te achterhalen wanneer er een nieuwe 
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van normontwikkeling. 
[https://www.nen.nl/normontwikkeling]. Het 
afwijken van een vigerende norm (bijv. door 
statisch te verwijzen naar een ingetrokken norm) is 
niet zonder risico 's. Toch is hiervoor soms een 
goede reden, bijvoorbeeld als uit een risicoanalyse 
blijkt dat een oudere norm meer geschikt is dan een 
nieuwe. Het lijkt wel logisch dat dit dan aan de VV 
kenbaar gemaakt wordt. 

2. Artikel 9.1a, lid 2:
"Dijkgraaf en hoogheemraden kunnen afwijken van 
lid 1 wanneer dat voor een of meer belanghebbende 
gevolgen zou hebben die wegens bijzondere 
omstandigheden onevenredig zijn in verhouding tot 
de met de beoordelingsregels te dienen doelen." 
Hoe wordt nu voorkomen dat in een situatie als bij 
onderdeel d de belanghebbende de dupe wordt van 
een conflict tussen het HHR en de gemeente die het 
omgevingsplan heeft vastgesteld?

norm is.  Daarom is in de juridische literatuur een duidelijke voorkeur 
voor de statische verwijzing. 

Het is inderdaad logisch om de VV te informeren over de 
ontwikkelingen rondom de normen, zeker als de VV deze 
informatiebehoefte heeft. Voor de voorliggende 
waterschapsverordening kan ik het heel simpel samenvatten. De 
waterschapsverordening is een beleidsarme omzetting van de keur en 
een aantal landelijke regels (bruidsschat). Ook de daarin gebruikte 
normen zijn zo veel mogelijk zonder beleidsafweging overgenomen. 
Omdat in de keur alleen dynamische verwijzingen staan, was daar de 
meest recente versie geldig. Deze meest recente versie is nu in de 
statische verwijzing opgenomen. Anders is dit voor de landelijke regels 
uit de bruidsschat. Daarin stonden al statische verwijzingen. Vaak naar 
de meest recente versie, maar soms ook naar een verouderde versie. 
Deze verwijzingen zijn zonder beleidsafweging overgenomen in de 
waterschapsverordening. Wij volgen hier dus de keuzes die het Rijk 
heeft gemaakt bij het opstellen van de bruidsschat.

2. Deze regel is geschreven om een onrechtvaardige uitkomst te 
voorkomen. Deze regel geeft daarmee het college de mogelijkheid om 
in de berekening van het hard oppervlak uit te gaan van een ander 
percentage dan het omgevingsplan. Goed om te beseffen dat het 
omgevingsplan en het daarin opgenomen maximale percentage 
gewoon blijven gelden. Rijnland past dus niet de regels uit het 
Omgevingsplan aan.  Rijnland zal dus nooit met een hoger percentage 
kunnen rekenen. Het is daarom niet te verwachting dat deze regel een 
conflict tussen Rijnland en de gemeente zal veroorzaken. Mocht dit 
onverhoopt toch gebeuren, dan biedt dit artikel juist de grondslag voor 
het vinden van een rechtvaardige toepassing van de Rijnlandse regels. 
Dit moet voorkomen dat de belanghebbende de dupe wordt van een 
conflict.
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3. Artikel 12.64:
"Er wordt gewerkt volgens de Beoordelingsrichtlijn 
SIKB 12000 Tijdelijke grondwaterbemaling (versie 
2;2017), of op een manier die daar op lijkt." Mijn 
suggestie is "daar op lijkt" te vervangen door "die 
net zo goed is". De gewijzigde tekst is dan nog 
steeds B1 en lijkt🙂 beter aan te sluiten bij wat er 
bedoeld wordt.

4. Artikel 14.15:
"Als het kan, moet een leiding in de kernzone en 
beschermingszone van de waterkering met een druk 
niet groter dan 10 bar voldoen aan NEN 3650 en 
NEN 3651, de richtlijn boortechnieken (versie: juni 
2019-v1.0) van RWS en Voorschrift Toetsen op 
Veiligheid Primaire Waterkeringen (versie: 
september 2007)." Betreffend document is Bijlage 
II, bedoeld in artikel 2 van de (ingetrokken) 
Regeling veiligheid primaire waterkeringen. [Zie 
pag. 11 van de bijlage] Vigerend is de Regeling 
veiligheid primaire waterkeringen 2023. Deze 
regeling is overigens altijd van toepassing bij 
primaire waterkeringen, ook als daarnaar in de 
Waterschapsverordening niet verwezen wordt.

3. Wordt overgenomen via de Nota van wijziging. 

4. Het klopt dat het document bij primaire waterkeringen via de 
landelijke regelgeving al van toepassing is. De 
Waterschapsverordening beperkt zich echter niet tot de primaire 
waterkeringen, maar bepaalt dat deze ook geldt voor de regionale 
waterkeringen. Daarom is er wel een verwijzing nodig,

De verwijzing naar de Voorschrift Toetsen op Veiligheid Primaire 
Waterkeringen (versie: september 2007) is beleidsarm overgenomen 
uit de bestaande beleidsregel. De behandeling in de commissie is 
aanleiding om te onderzoeken of een verwijzing naar de nieuwe norm 
toch geen betere optie is. Daarvoor is de ambtelijke organisatie nu 
bezig de nieuwe norm en eventuele consequenties te onderzoeken. Het 
advies is om de resultaten van dit onderzoek af te wachten en daarna 
te kiezen voor de juiste verwijzing. 
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5.4 Delegatiebesluit 
Natuurterreinen 
(Mevr. Corbey)

1. Is het niet raar om als VV een 
waterschapsverordening vast te stellen en meteen 
de bevoegdheid de regels te wijzigen over te dragen 
aan het DB? Wat heeft het vaststellen dan nog voor 
zin?

1. Het vaststellen van de eerste versie van de waterschapsverordening 
is volgens het stelsel van de Omgevingswet een bevoegdheid van het 
algemeen bestuur. De Omgevingswet biedt vervolgens de mogelijkheid 
om de wijziging van delen van de waterschapsverordening te 
delegeren aan het dagelijks bestuur. Dit is nieuw, maar als men hier 
dieper induikt niet verwonderlijk. 
 
De Omgevingswet vraagt van de waterschappen om de kader stellende 
regels uit de keur en uitvoeringsregels samen te brengen in één 
waterschapsverordening. De kader stellende regels uit de keur zijn 
vastgesteld door het algemeen bestuur en kunnen alleen door het 
algemeen bestuur worden gewijzigd. In deze keur delegeert het 
algemeen bestuur de bevoegdheid uitvoeringsregels te stellen. Dit is 
geheel in lijn met artikel 83, derde lid Waterschapswet. Deze 
uitvoeringsregels zijn een ander document die worden vastgesteld en 
gewijzigd door het dagelijks bestuur. Deze bevoegdheidsverdeling zijn 
wij gewend en werkt goed.
 
Zoals aangegeven, de twee documenten komen samen in één 
waterschapsverordening. Als het algemeen bestuur de bestaande en 
goed werkende bevoegdheidsverdeling in stand wil houden, dan is een 
delegatie noodzakelijk. Zonder delegatie kan het dagelijks bestuur 
namelijk de uitvoeringsregels niet langer wijzigen. De onderdelen a 
t/m d van artikel 7 van het Delegatiebesluit passen daarom goed bij 
het streven naar beleidsarme omzetting van de bestaande regels. 
 
Dat het delegeren van de bevoegdheid om de waterschapsverordening 
te wijzigen niet raar/bijzonder is, blijkt ook uit het feit dat de 
Omgevingswet dit mogelijk maakt. Bij meerdere waterschappen heeft 
het algemeen bestuur al een dergelijk delegatiebesluit genomen. Wat 
daarbij opvalt, is dat al deze delegatiebesluiten net iets anders zijn 
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2. Maakt het college zich niet te kwetsbaar voor 
externe druk als het de bevoegdheid heeft de regels 
te wijzigen? Is een eventueel besluit van het college 
dan juridisch bestand tegen bezwaren van 
bijvoorbeeld MOB?

geformuleerd. Er is (nog) geen eenduidige formulering. Dit valt deels 
te verklaren door inhoudelijke verschillen in de 
waterschapsverordening zelf, maar ook door een andere bestuurlijke 
afweging. Zo delegeert het algemeen bestuur van Schieland en de 
Krimpenerwaard ook (onder voorwaarden) de instrumentenkeuze. De 
keuze tussen vergunningplicht, voorwaarden zonder vergunning of 
zorgplicht. Bij Rijnland stellen wij voor deze instrumentenkeuze niet te 
delegeren. Dit zien wij namelijk als kaderstellende regels en niet als 
uitvoeringsregels. Ook in de huidige praktijk ligt deze 
instrumentenkeuze bij Rijnland volledig bij het algemeen bestuur.
 
2. Nee, het college maakt zich niet te kwetsbaar met de bevoegdheid 
de regels te wijzigen. Het gaat om een bevoegdheid die het college al 
lange tijd heeft en die zich heeft bewezen. Het college moet het 
voornemen tot wijziging van de regels altijd in ontwerp publiceren. Dit 
geeft vervolgens alle belanghebbenden de kans om zienswijzen 
kenbaar te maken. Deze zienswijzen neemt het college vervolgens 
mee bij de definitieve besluitvorming.
 
Daarnaast informeert het college u als verenigde vergadering zodra er 
gebruik is gemaakt van deze gedelegeerde bevoegdheid. Dit stelt u in 
de gelegenheid de toepassing van deze delegatie te controleren.


